
Zápis ze zasedání Akademického senátu Zdravotně sociální fakulty Jihočeské 
univerzity v Českých Budějovicích ze dne 23. 2. 2015 

 
Přítomní členové (bez titulů):  
S. Bártlová, I. Brabcová, F. Dolák, O. Doskočil, D. Nováková, M. Ekhardtová, J. Král, L. 
Martinek, E. Makas Nevaeva 
 
Hosté (bez titulů):  
V. Tóthová, I. Chloubová, J. Bednář, R. Prokešová, D. Prouza, M. Šíp, J. Vacková, F. Zölzer  
 
 

Předseda zahájil zasedání Akademického senátu ZSF JU a konstatoval, že senát je 
usnášeníschopný. Vyhotovením zápisu byla pověřena senátorka Nováková 

 (PRO 7 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 1).  
Jako skrutátoři byli určeni senátor Doskočil a Martinek  
(PRO 8 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 0).  

 
Program: 
1. Vyjádření AS ZSF JU k záměru děkanky jmenovat proděkany 
2. Schválení změny ve složení Vědecké rady ZSF JU 
3. Návrh na vyhlášení voleb do Akademického senátu ZSF JU pro funkční období 2015 - 

2017 
4. Různé 
 
Hlasování o programu: PRO 8 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 0.  
Program byl schválen v předložené podobě.  
 
 
1. Vyjádření AS ZSF JU k záměru děkanky jmenovat proděkany 

Děkanka fakulty V. Tóthová přednesla svůj záměr v souvislosti se jmenováním proděkanů 
pro funkční období 2015 – 2019. Proděkanem pro studijní a sociální záležitosti zůstává Mgr. 
Ivana Chloubová, proděkanem pro vědu výzkum byla jmenována doc. Mgr. et Mgr.  Jitka 
Vacková, Ph.D. Dochází ke změně na postu proděkana pro zahraniční vztahy – místo 
stávajícího proděkana JUDr. Ing. Daniela Prouzy, Ph.D. navrhuje prof. Tóthová doc. RNDr. 
Miroslava Šípa, DrSc. a JUDr. Ing. Daniela Prouzu, Ph.D. navrhuje na funkci proděkana pro 
akademické záležitosti. Kompetence jednotlivých proděkanů dostal senát k dispozici před 
svým jednáním 26. 1. 2015. Životopisy jednotlivých kandidátů senát rovněž obdržel. 
 
Rozprava:  
 
� Ke jmenování JUDr. Ing. Daniela Prouzy, Ph.D. proděkanem pro akademické záležitosti 
 

Senátor Doskočil:  Na minulém zasedání senátu jsme vzali na vědomí, že JUDr. Prouza 
pokračuje jako proděkan pro zahraniční vztahy. Co se od té doby změnilo, že nyní je 
navrhován na pozici proděkana pro akademické záležitosti, kterou senát již minule schválil, 
ale dr. Prouza na ní navržen nebyl?  

Děkanka fakulty V. Tóthová vysvětlila změnu svého postoje s tím, že vzhledem ke 
kompetencím a úkolům, které má proděkan pro akademické záležitosti, bude pro fakultu 
přínosné, pokud jím bude člověk, který má i právnické vzdělání, což bude souviset i s 



problematikou implementace nového vysokoškolského zákona. Na základě tohoto a dalších 
jednání jsem dospěla k tomuto rozhodnutí.  

Senátorka Bártlová vznesla dotaz, zda U3V bude také spadat pod proděkana pro 
akademické záležitosti. 

Děkanka fakulty V. Tóthová: Ano, protože patří do celoživotního vzdělávání, nicméně 
nadále ji bude  zaštiťovat doc. Šemberová 
 
- přichází senátorka M. Ekhardtová (senát je v počtu 9 členů) 
 
Předseda senátu spolu se senátory se zamýšlel nad tím, zda se k návrhu děkanky fakulty 
vyjadřovat tajným hlasováním, nebo pouze rozpravou. Do diskuse zasáhl JUDr. Prouza, který 
vyjádřil právní názor na tuto problematiku – procedurálně by bylo lépe se k personálním 
otázkám vyjadřovat tajným hlasováním.  
Senát k tomuto doporučení přihlédl a dále se bude vyjadřovat formou tajného hlasování. 
 
VYJÁDŘENÍ SE k záměru děkanky jmenovat JUDr. Ing. Daniela Prouzu, Ph.D. proděkanem 
pro akademické záležitosti:  
PRO 8 – PROTI 1– ZDRŽELI SE 0.  
AS ZSF se vyjádřil souhlasně k záměru děkanky jmenovat JUDr. Ing. Daniela Prouzu, 
Ph.D. proděkanem pro akademické záležitosti. 
 
� Ke jmenování doc. RNDr. Miroslava Šípa, DrSc. proděkanem pro zahraniční záležitosti 
 
Senátor Martinek: Můžete senátu představit svou vizi proděkana pro zahraniční vztahy? 
doc. Šíp: Vize vychází z povahy resortu, budu navazovat na již rozběhlou praxi a současné 
kontakty. Důležitá je podpora výjezdů v rámci ERASMU. V souvislosti s koeficientem K, 
který je jedním z hodnocených faktorů při přiznávání finančních prostředků fakultám, je 
důležité jak vycestování našich studentů a pedagogů, tak i příjezdy studentů a pedagogů 
z partnerským univerzit. Rád bych pokračoval v navázaných vztazích a také v získávání 
dalších, včetně optimalizace styků. Dále jako prioritu vidí doc. Šíp styky s nejbližšími 
sousedy, což vedle dalších výhod i snižuje náklady na cestovné. 
 
V souvislosti se zahraničními cestami studentů se rozvinula diskuse, která se zaobírala 
jazykovou vybaveností studentů a také možnými řešeními této situace. V souvislosti s vizí 
doc. Šípa senátorka Bártlová uvedla minimální znalost studentů německého jazyka.  
Senátor Doskočil  navrhl, s ohledem na fakt, který zmínil budoucí pan proděkan, že výjezdy 
studentů přináší fakultě finanční prostředky, zda by nebylo vhodné, se více věnovat např. 
formou přednášek v cizím jazyce. 
Proděkan Prouza: Osobně se domnívám, že nestačí se pouze vyjádřit, že „by bylo vhodné se 
tomu více věnovat“, zvláště pak s ohledem na to, že vedení fakulty včetně resortu (úsek 
proděkana pro zahraniční vztahy), který jsem vedl, se v posledních 4 letech učinilo mnohé. 
My jsme studentům nabízeli možnost jazykových kurzů, a pokud získají certifikát, mohou 
obdržet při výjezdu mimořádné stipendium. Avšak ze strany studentů byl minimální zájem.  
 
VYJÁDŘENÍ SE k záměru děkanky jmenovat doc. RNDr. Miroslava Šípa, DrSc. proděkanem 
pro zahraniční vztahy: PRO 8 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 1.  
AS ZSF se vyjádřil souhlasně k záměru děkanky jmenovat doc. RNDr. Miroslava Šípa, 
DrSc. proděkanem pro zahraniční vztahy. 
 
 



 
 
2. Schválení změny ve složení Vědecké rady ZSF JU 
Děkanka fakulty V. Tóthová uvedla důvody, které ji vedly ke změně ve složení Vědecké rady 
ZSF JU, kdy na vlastní žádost odstupuje doc. Šemberová, doc. Gažiová a prof. Stránský. Jako 
nové členy navrhuje doc. Mgr. et Mgr. Jitku Vackovou, Ph.D. a prof. MUDr. Jaroslava 
Slaného, CSc.  Životopisy nově jmenovaných členů vědecké rady senát obdržel.  
 
Rozprava: 
Senátor Doskočil  vznesl dotaz, zda zůstane vědecká rada vyvážená s ohledem na zdravotně 
sociální zaměření fakulty. 
Děkanka fakulty V. Tóthová: Ano, tato vyváženost zůstane. Z rady odstupují dva členové se 
sociálním zaměřením a jeden se zdravotním. Z nově jmenovaných členů je doc. Mgr. et Mgr. 
Jitka Vacková, Ph.D. se zaměřením na sociální problematiku a prof. MUDr. Jaroslav Slaný, 
CSc. na problematiku zdravotní. 
 
� Ke jmenování doc. Mgr. et Mgr.  Jitky  Vackové, Ph.D. členem Vědecké rady ZSF JU 
Nikdo z přítomných se k předloženému návrhu nevyjádřil, předseda o něm dal hlasovat 
HLASOVÁNÍ k záměru děkanky jmenovat doc. Mgr. et Mgr.  Jitku  Vackovou, Ph.D. členem 
Vědecké rady ZSF JU: PRO 9 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 0.  
AS ZSF schválil návrh děkanky na jmenování doc. Mgr. et Mgr.  Jitky Vackové, Ph.D. 
členem Vědecké rady ZSF JU. 
 
 
� Ke jmenování prof. MUDr. Jaroslava Slaného, CSc. členem Vědecké rady ZSF JU 
Děkanka fakulty V. Tóthová v souvislosti se jmenováním profesora Slaného uvedla jeho 
dlouhodobou spolupráci s fakultou a jeho členství v oborových radách obou doktorských 
programů ZSF JU. 
HLASOVÁNÍ k záměru děkanky jmenovat  prof. MUDr. Jaroslava Slaného, CSc. členem 
Vědecké rady ZSF JU: PRO 9 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 0.  
AS ZSF schválil návrh děkanky na jmenování  prof. MUDr. Jaroslava Slaného, CSc, Ph.D. 
členem Vědecké rady ZSF JU. 
 
3. Návrh na vyhlášení voleb do Akademického senátu ZSF JU pro funkční období 2015 

- 2017 
Děkanka fakulty V. Tóthová seznámila přítomné senátory s navrhovanými členy volební 
komise do Akademického senátu ZSF JU pro funkční období 2015 – 2017 spolu 
s navrhovanými dny konání voleb. 
 
Navrhovaní členové volební komise: 
 
Předseda volební komise:  
Mgr. Dagmar Dvořáčková, Ph.D.  
 
Místopředsedkyně volební komise:  
PhDr. Věra Stasková  
 
Členové:  
1. Akademičtí pracovníci:  
prof. MUDr. Miloš Velemínský, CSc.,dr.h.c.  



PhDr. Jaroslav Hála  
PhDr. Vlastimila Urbanová  
Mgr. Zdeněk Chval, Ph.D.  
Mgr. Renata Havránková, Ph.D.  
 
2. Studenti:  
Michaela Lojková  
Šárka Chmelařová  
Zuzana Řimnáčová  
Zuzana Filipová  
Nikola Březinová  
Kateřina Průchová 
 
Navrhované dny konání voleb: 
 
pátek    10.4.2015  
sobota    11.4.2015  
pondělí  13.4.2015  
úterý    14.4.2015  
pátek    17.4.2015  
sobota    18.4.2015 
 
Rozprava: 
Nikdo z přítomných se k předloženému návrhu nevyjádřil, předseda o něm dal hlasovat. 
HLASOVÁNÍ k návrhu děkanky na vyhlášení voleb do Akademického senátu ZSF JU pro 
funkční období 2015 – 2017: PRO 9 – PROTI 0 – ZDRŽELI SE 0.  
AS ZSF schválil předložený návrh děkanky na vyhlášení voleb do Akademického senátu 
ZSF JU pro funkční období 2015 – 2017. 
 
 
4. Různé 
� Anonymní dopis studentů katedry radiologie a toxikologie a ochrany obyvatelstva  

zaslaný předsedovi AS ZSF JU 
Předseda AS informoval senát o dopise (byl senátorům dopředu zaslán), který obdržel, a 
rovněž o jeho odpovědi studentům, aby o skutečnostech, které v něm uvádějí neanonymně, 
informovali přímo pí. děkanku. Studenti však tuto možnost odmítli.  
Děkanka fakulty V. Tóthová: již v loňském roce obdržela od studentů dopis z této katedry. 
Situace byla řešena. Anonymita studentů byla zachována, i když se pod předešlý dopis 
podepsali. Problém byl šetřen děkankou fakulty a také vedoucím katedry. Od doby řešení 
problému neobdržela děkanka fakulty žádný další podnět k řešení. Je nutný konkrétní člověk, 
aby se situace mohla řešit a vyřešit. Velmi špatně se jedná, pokud je stížnost anonymní. 
Senátor Doskočil:  z principu nesouhlasí se řešením anonymního dopisu v senátu. Studenti 
mají více možností pro řešení svých problému a stížností, jako je např: studentské hodnocení 
výuky či studentská oborová rada. 
Předseda AS: cílem předložení tohoto dopisu senátu nebylo ani tak nalezení řešení, či hledání 
pravdy, nicméně senát je místem pro diskusi a považoval jsem za správné senát o tomto 
dopise informovat. Rovněž se ztotožňuji s názorem senátora Doskočila řešit tyto problémy 
mnohem efektivnější cestou, jako je např. studentské hodnocení výuky či osobním jednáním 
s pí. děkankou.  
Ostatní senátoři s tímto konstatováním souhlasí. 



prof. Zölzer: z postu vedoucího katedry osvětlil, k jakým krokům na katedře došlo na základě 
předchozího dopisu, o kterém hovořila paní děkanka.  
 
Na závěr diskuse se akademický senát shodl, že nebude na jednáních řešit anonymní stížnosti.  
 
 
� Senátor Dolák: Vzhledem k tomu, že v nemocnici České Budějovice, a.s. v krátkém 
časovém horizontu bude dokončen její vlastní stravovací provoz a bude ukončena 
spolupráce s menzou JU, bude v budoucnu možnost zajistit stravování pro studenty, 
kteří v nemocnici vykonávají praxi i za předpokladu, že by si hradili plnou cenu oběda?   

Vedení fakulty se bude touto otázkou zabývat. 
 
� Senátor Doskočil: Jak pokračují práce na URANU? 
Tajemník fakulty Ing. Bednář: 28. 2. 2015 končí stavební práce na budově (konečné úpravy 
by měly trvat max. do 15. 3. 2015). Nebylo doporučeno stěhovat hned po dokončení nábytek 
– k tomuto stěhování dojde koncem dubna 2015. Děkanát se bude stěhovat koncem dubna či 
začátkem května 2015. 
 
Předseda senátu poděkoval přítomným za účast na zasedání AS ZSF a zasedání ukončil. 
Příští zasedání AS ZSF JU je plánováno na 30. 3. 2015 od 16 hod.  
 
V Českých Budějovicích dne 5. 3. 2015 
 
Zapsala: Dita Nováková 
Ověřil: František Dolák  


